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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 13/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 13 de desembre de 2012 
Convocatòria: primera 
Horari: d’1/4 de 9 del vespre fins a les 10 i 5 minuts del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader (UPM-PM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 12/2012, de 8 de novembre. 
 
2. Aprovar la proposta de delegació d’atribucions a la Junta de Govern Local. Exp. 

603/11 (Secretaria). 
 
3. Aprovar la distribució de la quantitat assignada a l’Ajuntament de Torroella de 

Montgrí en el Fons de Cooperació Local per a l’any 2012, destinada al foment de la 
prestació supramunicipal de serveis. Exp. 945/12 (Serveis Econòmics). 

 
4. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGOU de Torroella de Montgrí i 

l’Estartit, referent a la regulació i compensació entre verd privat, clau JPr, i zones 
edificables, clau X3r, entre els carrers de les Escoles i Pou Nou i el torrent d’en 
Planes de l’Estartit. Exp. 948/12 (Secretaria). 

 
5. Aprovar inicialment la modificació puntual de la disposició transitòria 1a del PGOU  

per a l’adaptació a la Llei 2/2011, d’economia sostenible, en relació amb la 
supressió de barreres arquitectòniques en edificacions en situació de volum 
disconforme. Exp. 955/12 (Secretaria). 

 
6. Aprovar l’alienació, per procediment obert (únic criteri d’adjudicació, el preu), d’un 

lot de 20 finques d’ús residencial del Pla parcial urbanístic ASU-1 Sector “Mas Déu” 
de Torroella de Montgrí. Exp. 836/12 (Secretaria). 

 
7. Aprovar la moció presentada per la Coordinadora per l’Autodeterminació a Torroella, 

Torroella per la Independència per tal que s’aprovi que la bandera estelada onegi en 
els llocs oficials del municipi. Exp. 918/12 (Secretaria). 

 
8. Donar compte de l’aprovació del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 

Torroella de Montgrí i Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí per a la 
construcció, el finançament, l’ús i el manteniment d’una petxina acústica 
desmuntable a l’Espai Ter. Exp. 888/12 (Secretaria). 

 
9. Donar compte de la Sentència núm. 272/12, dictada pel Jutjat Contenciós 

Administratiu núm. 2 de Girona en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
134/11, interposat pels senyors J.S.P. i M.J.Q.T. contra l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí. Exp. 467/11 (Secretaria). 

 
10. Donar compte de la Sentència núm. 248/12, dictada pel Jutjat Contenciós 

Administratiu núm. 2 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 2) en el marc del recurs 
contenciós administratiu núm. 3/12, interposat per la Sra. M.B.M contra 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 214/12 (Secretaria). 
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11. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 2419 
al núm. 2716, corresponents al període comprès entre el 16 d’octubre de 2012 i el 
15 de novembre de 2012. 

 
13. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 12/2012, DE 8 DE NOVEMBRE 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
El Sr. Sarquella exposa que, en el Ple passat, en el punt relatiu a l’Ordenança d’animals, la Sra. 
Bartomeus va respondre les seves preguntes amb dades particulars d’ell, relacionades amb els 
seus gossos. Recorda que, d’acord amb la Llei orgànica de protecció de dades, no es pot fer 
pública qualsevol informació d’un expedient sense el consentiment corresponent. Considera que 
la regidora es va saltar la llei, fent un ús particular de seves dades contra la seva persona. Fa 
avinent que, a la propera, prendran les mesures corresponents. 
 
La Sra. Bartomeus li fa avinent que no li costa res demanar-li disculpes i li fa el suggeriment que 
ell també prediqui amb l’exemple. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 12/2012, de 8 de novembre, s’aprova per majoria 
absoluta (vot favorable de tots els regidors/es presents i abstenció del Sr. Noguer, qui no va ser 
present a aquella sessió). 
 
 
2. APROVAR LA PROPOSTA DE DELEGACIÓ D’ATRIBUCIONS A LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. EXP. 603/11 (SECRETARIA) 
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A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que el Ple municipal, en la sessió de data 23 de juny de 2011, va delegar les següents 
atribucions a la Junta de Govern Local: 
 

a) La declaració de lesivitat dels actes de l’Ajuntament. 
b) La declaració de nul·litat dels actes de l’Ajuntament. 
c) L’establiment, fixació, regulació i modificació dels preus públics. 
d) El reconeixement extrajudicial de crèdits. 
e) La sol·licitud i acceptació de subvencions quan la disposició que aprovi la convocatòria 

estableixi que el Ple sigui l’òrgan municipal competent. 
f) La declaració de les incompatibilitats del personal i l’autorització o denegació de les 

sol·licituds sobre compatibilitats. 
g) L’aprovació de convenis de col·laboració amb altres administracions, així com amb 

entitats i particulars, quan el seu import superi el 10% dels recursos ordinaris del 
Pressupost. 

h) L’aprovació de les bases reguladores de la concessió de subvencions. 
i) La declaració d’una construcció, instal·lació o obra d’especial interès o utilitat municipal 

per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de foment de 
l’ocupació, per tal d’aplicar sobre la quota de l’impost sobre construccions, instal·lacions 
i obres la bonificació del 95% prevista a l’ordenança fiscal. 

 
Vist que, entre la resta d’atribucions delegables, hi restarien totes aquelles altres que, essent 
competència del Plenari de conformitat amb la seva normativa específica, no es trobin recollides 
en els apartats anteriors i, no havent estat delegades a l’Alcaldia, siguin susceptibles de 
delegació a la Junta de Govern Local i no requereixin per a la seva aprovació una majoria 
especial. 
 
Vist que es pretén delegar aquestes atribucions a la Junta de Govern Local per dotar-la de més 
contingut (donat que les seves atribucions no vénen per llei, sinó per delegacions del Plenari i 
de l’Alcaldia) i per aconseguir una major celeritat i eficàcia en l’actuació municipal. 
 
Ateses les determinacions dels articles 22.4 i 23.2 de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local (LRBRL); dels articles 52.4 i 57 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya (TRLMRLC); i de l’article 51.2 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel 
que s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals 
(ROF). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Delegar a la Junta de Govern Local les altres atribucions que, essent competència del Plenari 
de conformitat amb la seva normativa específica, no es trobin recollides a l’acord de Plenari de 
data 23 de juny de 2011 i, no havent estat delegades a l’Alcaldia, siguin susceptibles de 
delegació a la Junta de Govern Local i no requereixin per a la seva aprovació una majoria 
especial, amb la qual cosa les atribucions delegades a la Junta de Govern Local serien: 
 

a) La declaració de lesivitat dels actes de l’Ajuntament. 
b) La declaració de nul·litat dels actes de l’Ajuntament. 
c) L’establiment, fixació, regulació i modificació dels preus públics. 
d) El reconeixement extrajudicial de crèdits. 
e) La sol·licitud i acceptació de subvencions quan la disposició que aprovi la convocatòria 

estableixi que el Ple sigui l’òrgan municipal competent. 
f) La declaració de les incompatibilitats del personal i l’autorització o denegació de les 

sol·licituds sobre compatibilitats. 
g) L’aprovació de convenis de col·laboració amb altres administracions, així com amb 

entitats i particulars, quan el seu import superi el 10% dels recursos ordinaris del 
Pressupost. 

h) L’aprovació de les bases reguladores de la concessió de subvencions. 
i) La declaració d’una construcció, instal·lació o obra d’especial interès o utilitat municipal 

per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de foment de 
l’ocupació, per tal d’aplicar sobre la quota de l’impost sobre construccions, instal·lacions 
i obres la bonificació del 95% prevista a l’ordenança fiscal. 

j) Totes aquelles altres atribucions que, essent competència del Plenari de conformitat 
amb la seva normativa específica, no es trobin recollides en els apartats anteriors i, no 
havent estat delegades a l’Alcaldia, siguin susceptibles de delegació a la Junta de 
Govern Local i no requereixin per a la seva aprovació una majoria especial. 

 
2n. Determinar que aquesta delegació, d’acord amb l’article 51.2 del Reial Decret 2568/1986, 
de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals (ROF), tindrà efectes a partir del dia següent a l’adopció d’aquest acord, 
sens perjudici de la seva publicació al BOP de Girona. 
 
3r. Notificar aquest acord a la Junta de Govern Local. 
 
4t. Publicar aquest acord al BOP de Girona i al tauler d’anuncis de la corporació”. 
 
El Sr. Sarquella exposa que espera que, amb aquesta modificació, l’Equip de govern tingui més 
feina perquè a les dues darreres sessions de la Junta de Govern, on s’han cobrat 365 euros per 
persona, només s’ha aprovat un punt a cada Junta. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del 
regidor del Grup del COET; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM). 
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3. APROVAR LA DISTRIBUCIÓ DE LA QUANTITAT ASSIGNADA A L’AJUNTAMENT DE 
TORROELLA DE MONTGRÍ EN EL FONS DE COOPERACIÓ LOCAL PER A L’ANY 2012, 
DESTINADA AL FOMENT DE LA PRESTACIÓ SUPRAMUNICIPAL DE SERVEIS. EXP. 945/12 
(SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vista la Resolució GRI/2189/2012, de 23 d’octubre, de distribució als municipis de Catalunya 
de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons de cooperació local de 
Catalunya, any 2012, publicada al DOGC núm. 6241, de 26 d’octubre de 2012. 
 
Atès que, de conformitat amb aquesta Resolució i amb l’article 51, apartats 6 i 7, i 54 de la Llei 
1/2012, de 22 de febrer, de pressupostos de la Generalitat de Catalunya per al 2012, els 
ajuntaments, han de distribuir percentualment la seva assignació en la participació per sufragar 
les despeses derivades de les activitats o les inversions supramunicipals. Els ajuntaments 
distribuiran la seva assignació a una o diverses entitats supramunicipals en les quals participin, 
sempre que aquestes entitats tinguin la consideració d’ens locals i constin formalment inscrites 
en el Registre d’ens locals de Catalunya del Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
 
Atès que l’Ajuntament participa del Consorci per la Normalització Lingüística (Q5856172A). 
 
Atès que, en conseqüència, l’Ajuntament pot distribuir la seva assignació per aquest concepte al 
consorci esmentat. 
 
Atès que la decisió municipal s’ha de trametre al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals a través del portal EACAT. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Distribuir el 100% de l’assignació de 7.395,97 € establerta a favor de l’Ajuntament en el 
Fons de cooperació local de Catalunya, any 2012, destinada al foment de la prestació 
supramunicipal de serveis, al Consorci per la Normalització Lingüística. 
 
2n. Comunicar aquest acord al Consorci per la Normalització Lingüística i a la Direcció General 
d’Administració Local del Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat 
de Catalunya”. 
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
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4. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOU DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ I L’ESTARTIT, REFERENT A LA REGULACIÓ I COMPENSACIÓ ENTRE VERD 
PRIVAT, CLAU JPR, I ZONES EDIFICABLES, CLAU X3R, ENTRE ELS CARRERS DE LES 
ESCOLES I POU NOU I EL TORRENT D’EN PLANES DE L’ESTARTIT. EXP. 948/12 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del PGOU referent a la regulació i compensació entre 
verd privat, clau JPr, i zones edificables, clau X3r, entre els carrers de les Escoles i Pou Nou i el 
torrent d’en Planes, de l’Estartit, de data octubre de 2012, formulada per l’Ajuntament i 
redactada per l’arquitecte Sr. Alonso Eijo. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 27 de novembre de 2012. 
 
Vist que els objectius d’aquesta modificació de planejament són els següents: 
 
- Redistribuir la delimitació entre el verd privat, clau JPr, situat entre els carrers de les Escoles i 

del Pou Nou i les dues parcel·les edificables situades, una, sobre el carrer del Pou Nou i 
torrent d’en Planes, i l’altra, amb accés vial a la rotonda del final del carrer de les Escoles. 

 
- Ajustar la rotonda i la seva relació amb la topografia existent amb l’objecte de minimitzar 

l’impacte visual que, per diferència de nivell, existiria al mur de contenció i recolzament de la 
plaça. 

 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 3 de desembre de 2012, el 
qual, en el punt 5 “Valoració”, diu que, abans de la publicació de l’acord de l’aprovació inicial, 
l’exposició al públic i la sol·licitud d’informes, caldrà aportar tres exemplars de la modificació, en 
format paper i pdf, que inclogui les correccions proposades en el punt 4.2 del citat informe. 
 
Vist l’informe del tècnic de Medi Ambient, de data 4 de desembre de 2012, el qual manifesta 
que, per tal de procedir a considerar l’informe ambiental d’aquesta modificació, cal que es 
complementi amb els continguts necessaris i amb la informació suficient que permeti avaluar-ne 
l’afectació. 
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Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGOU referent a la regulació i compensació 
entre verd privat, clau JPr, i zones edificables, clau X3r, entre els carrers de les Escoles i Pou 
Nou i el torrent d’en Planes, de l’Estartit, de data octubre de 2012, formulada per l’Ajuntament i 
redactada per l’arquitecte Sr. Alonso Eijo, d’acord amb els termes dels informes dels Serveis 
Tècnics Municipals, de data 3 de desembre de 2012, i del tècnic de Medi Ambient, de data 4 
de desembre de 2012. 
 
2n. Suspendre, per un termini màxim d’1 any, la tramitació de plans urbanístics derivats, 
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o 
enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i altres 
autoritzacions municipals connexes establertes en la legislació sectorial en les àrees en què les 
noves determinacions previstes per a aquestes suposin la modificació del règim urbanístic 
vigent, en l’àmbit afectat per l’esmentada modificació puntual del PGOU, d’acord amb el plànol 
dels Serveis Tècnics Municipals.  
 
3r. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  
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4t. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 
- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental a Girona del Departament de Territori i Sostenibilitat 

de la Generalitat de Catalunya”. 
 
El Sr. Sarquella exposa que, si no van equivocats, l’informe ambiental ha de ser concloent i el 
de l’expedient no ho és, amb la qual cosa aquest punt no s’hauria de portar al Ple. 
 
La Sra. Matas fa avinent que es remetrà als antecedents per posar de manifest l’objectiu de la 
modificació propasada. Així, afirma que el novembre del 2003, governant CiU, es va presentar a 
l’Ajuntament una sol·licitud de llicència d’obres per edificar al tram final del carrer Pou Nou i 
carrer les Escoles; l’any 2004 els Serveis Tècnics d’Urbanisme van proposar la suspensió de la 
concessió de la llicència fins a la tramitació i aprovació d’un pla especial urbanístic de caràcter 
preceptiu, atès que l’edificació s’ubicava en zona qualificada de risc geològic; l’any 2005 
l’Ajuntament va tramitar la modificació puntual del Pla General d’Ordenació al sector del Salt 
d’Euga i hi vincula el Pla especial urbanístic (que afectava la regulació urbanística sobre aquests 
terrenys situats al final dels carrers del Pou Nou i les Escoles) i en tramita l’aprovació inicial i la 
provisional, constatant que l’informe de l’ACA era desfavorable; i el novembre del 2005, la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va denegar aquesta modificació. 
 
Constata que queda clar que la concessió de la llicència d’obres restava sotmesa a la tramitació 
i aprovació d’un pla especial urbanístic. Afirma que, no obstant, el juliol del 2006 es va 
concedir, erròniament, aquesta llicència d’obres sense la tramitació i aprovació del preceptiu pla 
especial. Fa avinent que el promotor va executar les obres i, en sol·licitar el 2009 la llicència de 
primera ocupació, aquesta li fou denegada perquè es va confirmar que part de l’edificació 
s’havia construït en terreny no edificable. 
 
Considera que, per tant, la tramitació de la modificació puntual del Pla General que avui es 
proposa té com a objectiu concloure l’expedient de llicència de primera ocupació d’un habitatge 
pel qual, el juliol del 2006, es va concedir llicència, malgrat que les circumstàncies no ho feien 
possible. És del parer que està bé que l’Ajuntament intenti subsanar un error anterior amb 
independència de les causes que el van generar. 
 
Malgrat això, afirma que l’aprovació inicial que avui es proposa també té mancances importants. 
Exposa que la primera és la relativa a l’informe del Cap tècnic de l’Àrea de Medi Ambient 
(l’informe ambiental és preceptiu) manifesta textualment: “L’informe ambiental presentat com a 
Annex II al document de Modificació …conté algunes directrius prescriptives, si bé no totes 
(TRLLU article 118.4 i article 70 del RLLU ) i el contingut del mateix, no essent incorrecte, té 
importants mancances que fa que sigui impossible avaluar la incidència ambiental de la 
Modificació”. “…per procedir a considerar l’Informe Ambiental, cal que aquest es complimenti 
amb els continguts necessaris i amb la informació suficient que permeti avaluar-ne l’afecció“. 
Exposa que, per tant, manca l’informe ambiental. Afirma que la segona és la relativa a l’informe 
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del Cap dels Serveis tècnics d’Urbanisme, el qual és favorable, però requereix al promotor 
documents que donin fe de la documentació de caràcter descriptiu que fonamenta la redacció 
de la modificació proposada. 
 
Conclou el tema repetint que valora en positiu que l’Ajuntament faci el possible per subsanar els 
seus errors, però entén que s’hauria d’ajornar l’aprovació inicial que avui es presenta a que la 
persona sol·licitant de la modificació aportés tota la documentació que se li ha de requerir. 
Afirma que, si aquesta sol·licitud d’ajornament es desestima, el seu vot serà una abstenció. 
 
El Sr. Rufí comenta que es tracta d’un tema urbanístic complex, difícil de solventar. Exposa que, 
per no tancar-lo en fals, caldria que els informes de medi ambient i d’urbanisme fossin més 
complerts. És per aquest motiu que demana l’ajornament de l’aprovació inicial. 
 
La Sra. Bartomeus agraeix els comentaris en positiu i reconeix que és un expedient històric de 
difícil solució. Recorda que, d’acord amb l’informe tècnic, abans de l’anunci de l’aprovació inicial 
i de la petició de la resta d’informes caldrà que s’aporti la documentació complementària 
requerida. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
5. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LA DISPOSICIÓ TRANSITÒRIA 1A 
DEL PGOU  PER A L’ADAPTACIÓ A LA LLEI 2/2011, D’ECONOMIA SOSTENIBLE, EN 
RELACIÓ AMB LA SUPRESSIÓ DE BARRERES ARQUITECTÒNIQUES EN EDIFICACIONS EN 
SITUACIÓ DE VOLUM DISCONFORME. EXP. 955/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual de la disposició transitòria 1a del PGOU per a 
l’adaptació a la Llei 2/2011, d’economia sostenible, en relació amb la supressió de barreres 
arquitectòniques en edificacions en situació de volum disconforme, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 29 de novembre de 2012. 
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Vist que la motivació principal d’aquesta modificació de planejament és la de possibilitar la 
implantació de polítiques públiques per al sòl urbà encaminades a promoure l’activitat 
econòmica sostenible i la supressió de barreres arquitectòniques, de conformitat amb la 
legislació sectorial en aquesta matèria i per recollir l’esperit de la modificació de la Llei 
d’urbanisme. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2, 107 i 108, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a 
del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme 
de Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; l’article 111 de la Llei estatal 2/2011, de 4 de març, 
d’economia sostenible; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació 
ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del PGOU quant a la disposició transitòria 1a per a 
l’adaptació a la Llei 2/2011, d’economia sostenible, en relació amb la supressió de barreres 
arquitectòniques en edificacions en situació de volum disconforme, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al diari 
El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  

 
3r. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
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- Secretaria d’Habitatge i Millora Urbana del Departament de Territori i Sostenibilitat de la 
Generalitat de Catalunya”. 

 
La Sra. Matas es mostra d’acord amb la modificació perquè totes les actuacions de supressió 
de barreres arquitectòniques i facilitar l’accessibilitat als edificis, tant públics com privats,  
milloren la situació actual. Considera que el precepte modificat està correctament redactat i 
amb un contingut molt assenyat. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
6. APROVAR L’ALIENACIÓ, PER PROCEDIMENT OBERT (ÚNIC CRITERI D’ADJUDICACIÓ, EL 
PREU), D’UN LOT DE 20 FINQUES D’ÚS RESIDENCIAL DEL PLA PARCIAL URBANÍSTIC ASU-
1 SECTOR “MAS DÉU” DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 836/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que el Ple municipal, en la sessió ordinària d’11 d’octubre de 2012, va aprovar l’expedient 
administratiu (exp. núm. 836/12) per a l’alienació d’un lot de 20 finques d’ús residencial 
resultants del Pla parcial urbanístic ASU-1 Sector “Mas Déu” i la corresponent convocatòria de 
licitació, per procediment obert (únic criteri d’adjudicació, el preu), amb un preu de sortida de 
2.908.789,76 euros (IVA no inclòs), alhora que va aprovar inicialment el plec de condicions 
particulars corresponent. 
 
Vist que el citat plec, d’acord amb l’article 277.1 del Decret Legislatiu 2/2003, va estar exposat 
al públic pel termini de 20 dies hàbils, publicant-se els corresponents anuncis en el BOP de 
Girona núm. 208, de 30 d’octubre de 2012, en el DOGC núm. 6238, de 23 d’octubre de 
2012, a la pàgina web municipal i en el tauler d’edictes en els mateixos terminis. 
 
Vist que, durant l’esmentat termini, no es van presentar reclamacions ni al·legacions al Registre 
general de l’Ajuntament, amb la qual cosa va quedar aprovat definitivament en base al citat 
acord de plenari. 
 
Vist que l’anunci de licitació es va publicar, pel termini de 20 dies hàbils, en el BOP de Girona 
núm. 208, de 30 d’octubre de 2012, i en el Perfil del contractant de l’Ajuntament en el mateix 
termini. 
 
Vist que, durant el preceptiu termini de presentació d’ofertes, i d’acord amb l’assentament dut a 
terme en el foli 20 del Llibre de Registre de Pliques de l’Ajuntament, es va presentar l’empresa 
Iberfin Capital SA. 
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Vist que, en data 26 de novembre de 2012, es va reunir la Mesa de contractació per portar a 
terme l’obertura dels sobres “A” (documentació administrativa), i es varen requerir unes 
compulses a la citada empresa, la qual les va aportar i va quedar admesa a la licitació. 
 
Vist que, en data 30 de novembre de 2012, es va reunir la Mesa de contractació, en un acte 
públic, per portar a terme l’obertura dels sobres “B” (oferta econòmica), i es va constatar que 
l’oferta presentada per Iberfin Capital SA era de 2.908.798,76 euros. 
 
Vist que, mitjançant Decret d’Alcaldia de data 30 de novembre de 2012 (RS núm. 8479), es va 
requerir a la citada empresa que fes efectiu el pagament de les despeses dels anuncis de la 
licitació, actuació que ja ha dut a terme. 
 
Ateses les determinacions de la normativa aplicable a la citada alienació: 
 
a) En relació amb la preparació i adjudicació del contracte: 
 
 Els articles 199, 200, 203, 209, 214 i 215 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 

qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC).  
 Els articles 1, 2, 8, 14 a 16, 40 a 43 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 

s’aprova el Reglament del Patrimoni dels ens locals (RPEL). 
 Els articles 79 i 80 de la Llei estatal 7/1985, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 Els articles 110 a 116 i 131 a 138 de la Llei estatal 33/2003, de 3 de novembre, del 

Patrimoni de les Administracions Públiques (LPAP). 
 Els articles 160, 163 a 166 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el 

Text Refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), modificat per la Llei 3/2012. 
 Els articles 222 a 225 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 

de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU). 
 Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

de contractes del sector públic (TRLCSP) (correcció errors al BOE de 3/2/2012), modificat 
per l’Ordre EHA/3479/2011, de 19 de desembre, per la qual es publiquen els límits dels 
diferents tipus de contractes a efectes de la contractació del sector públic a partir de l’1 de 
gener de 2012. Tota la legislació de contractes del sector públic servirà per resoldre els 
dubtes i llacunes que puguin sorgir quan no estiguin regulats en la normativa administrativa 
referida als aspectes patrimonials i urbanístics.  

 Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques (TRLCAP): art. 25.1 paràgraf 1r (DT 4a del 
TRLCSP, tot i les DD úniques de la LCSP i del TRLCSP). 

 Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, 
de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (RPLCSP). 

 Reial decret 300/2011, de 4 de març, pel qual es modifica el Reial Decret 817/2009, de 8 
de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de 
Contractes del Sector Públic i s’habilita el titular del Ministeri d’Economia i Hisenda per 
modificar els seus annexos. 
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 Articles 42, 50 a 63 del Codi de Comerç espanyol de 1885. 
 Articles 1254 a 1314 i 1445 a 1537 del Codi civil. 
 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament General de la Llei 

de Contractes de les Administracions Públiques (RGLCAP) (en allò que no s’oposi al TRLCSP i 
al RPLCSP). 

 Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú (LRJPAC). 

 Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans als serveis públics 
(LAECSP). 

 Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 
públiques de Catalunya (LRJPAPC), modificada per la Llei 10/2011, del 29 de desembre, de 
simplificació i millorament de la regulació normativa. 

 Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL). 

 Supletòriament s’aplicaran les altres normes de dret administratiu i, si no n’hi ha, les normes 
de dret privat. 

 
b) Quant als efectes i extinció del contracte es regirà per les normes de Dret privat. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Ratificar el Decret d’Alcaldia, de data 30 de novembre de 2012, pel qual es va requerir a 
Iberfin Capital SA perquè fes efectiu el pagament de les despeses dels anuncis de la licitació. 
 
2n. Adjudicar, d’acord amb la proposta de la Mesa de contractació, el contracte d’alienació d’un 
lot de 20 finques d’ús residencial resultants del Pla parcial urbanístic ASU-1 Sector “Mas Déu”, 
licitació convocada per acord de Plenari de data 11 d’octubre de 2012 (publicada en el BOP de 
Girona núm. 208, de 30 d’octubre de 2012, i en el Perfil del contractant de l’Ajuntament en el 
mateix termini), a l’empresa Iberfin Capital SA, per ser l’oferta econòmicament més avantatjosa, 
societat amb el CIF núm. A-98067721, d’acord amb la proposta presentada pel seu apoderat, 
el Sr. D.d.A.P., per un import de 2.908.798,76 euros (IVA no inclòs). 
 
El contracte es regirà, al marge de la normativa de referència, pel plec de condicions particulars 
corresponent, document que formarà part de la documentació contractual. 
 
3r. Notificar aquest acord a Iberfin Capital SA, empresa adjudicatària del contracte, i citar-la, 
d’acord amb la condició 14a del plec, per a la formalització del contracte. 
 
4t. Publicar l’adjudicació del contracte en el Perfil del contractant de l’Ajuntament i la 
formalització del contracte en el BOP de Girona i en el Perfil del contractant de l’Ajuntament. 
 
5è. Anotar l’alienació a l'Inventari Municipal de Béns de l’Ajuntament per actualitzar-lo, una 
vegada formalitzada aquella. 
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6è. Remetre la documentació necessària al Registre de la Propietat de la Bisbal perquè efectuï 
els assentaments registrals oportuns, d’acord amb la legislació hipotecària. 
 
7è. Facultar el Sr. alcalde per atorgar tots els documents públics i privats que siguin necessaris 
per executar els acords precedents. 
 
8è. Comunicar aquests acords a l’Àrea de Serveis Econòmics i a l’Àrea de l’Arxiu Municipal”. 
 
El Sr. Sarquella exposa que els fa gràcia que els polítics innovin què poden fer per continuar 
gestionant malament. Recorda que la inversió ha estat el gran problema de les administracions 
públiques perquè s’ha dut a terme amb recursos que no es tenien. Creu que, després d’un 
decret per no endeutar-se més i amb una gran obsessió per fer inversions, perquè no es digui 
que no s’ha fet res en 4 anys, recorren a la mala venda de patrimoni municipal. Considera que 
és una immoralitat fer grans inversions quan hi ha gent al municipi que ha de buscar aliments 
als contenidors. És del parer que governar no és fer grans equipaments ni grans vendes, 
governar no és invertir en grans obres, governar és lluitar per al benestar de les persones i per al 
progrés. Anuncia el seu vot en contra. 
 
La Sra. Matas constata que en el Ple d’octubre ja van exposar els criteris d’UPM que 
fonamentaven el seu vot desfavorable a l’alienació de 20 finques a la urbanització “Mas Déu” i 
que mantenen el seu criteri i no insistiran en els arguments que ja van exposar. Afirma que avui 
volen afegir dades al tercer motiu de la seva oposició a l’operació de venda. Comenta que van 
dir que “les circumstàncies que envoltaven la necessitat i l’oportunitat de la venda els 
semblaven poc transparents” i van llegir la transcripció textual d’una condició resolutòria 
redactada en la plica, en la qual l’Ajuntament es comprometia, en un termini de 18 mesos, a 
una modificació de l’ús residencial a ús comercial i a la concessió de la llicència d’obres 
d’edificació i la llicència d’activitats, i van manifestar que “presumptament la venda d’aquest lot 
de 20 finques podria estar pactada amb un inversor que tingués la intenció de construir-hi una 
gran superfície comercial”. Afirma que el Sr. alcalde ho va rebatre i ho va atribuir a la 
presumpció de la Sra. Matas.  
 
Comenta que avui faran un pas més i que els crida l’atenció certes curiositats i paral·lelismes. 
Exposa que, a la convocatòria de licitació, només hi va concórrer un licitador: Iberfin Capital SA. 
Recorda que, oberta la plica, només ha millorat en 9 euros el preu de sortida. Fa avinent que, a 
l’any 2010, Iberfin Capital SA va comprar en una població de la Comunitat Valenciana una 
parcel.la de grans dimensions. Constata que, dos mesos més tard, va signar amb l’ajuntament 
corresponent un conveni molt extens i força complex en el seu contingut. Comenta tres punts 
del conveni: implantació d’un supermercat de gran superfície, d’alimentació i productes 
complementaris; requereix una modificació en el sistema de gestió previst al planejament; i 
l’ajuntament es compromet a atorgar llicència d’edificació amb tramitació preferent. Exposa que 
podrien afegir alguna altra dada, però respecten els interessos empresarials d’Iberfin. 
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Seguidament recorda al Sr. alcalde que hi ha uns paral·lelismes entre el conveni amb 
l’ajuntament valencià el 2010 i la plica de condicions de l’alienació promoguda per l’Ajuntament 
que presideix, les quals avalen la presumpció de poca transparència en la gestió prèvia a la 
presentació d’aquesta operació de venda patrimonial i posen en entredit la credibilitat de les 
seves afirmacions en el Ple d’octubre. Recorda que, amb tot, volen deixar ben clar que ni en el 
Ple d’octubre ni en el d’avui insinuen cap mena d’il·legalitat. 
 
El Sr. Rufí fa avinent que, seguint en la mateixa línia, ells tampoc anuncien cap il·legalitat. 
Afirma que, al marge de la legalitat, cal una ètica absoluta. Exposa que el pla parcial urbanístic 
de Mas Déu és fruit de 13 propietaris que es van ajuntar per tirar endavant una zona residencial 
i, d’acord amb la normativa, van cedir 20 finques a l’Ajuntament. Demana quin sentit té que 
l’Ajuntament, a les primeres de canvi, vulgui vendre-les, fer un canvi d’ús... Comenta com ho 
explicaran als propietaris del Mas Déu. Afirma que això, en una altra època, era fer un 
“pelotazo”. Creu que no es pot fer una venda d’uns 3 milions d’euros que tothom sap que no 
seran per a ús residencial. Creu que es tracta d’una compra avantatjosa.  
 
D’altra banda, també afirma que cal saber si fa falta una nova superfície comercial al municipi, 
la qual potser alterarà el mapa comercial del municipi. Demana si estan convençuts d’introduir 
una superfície comercial en un indret que es va convenir que fos residencial. Afirma que 
actuacions així no es poden dur a terme i que és molt semblant a la que es va dur a terme al 
poble valencià de Requena. Es mostra totalment contrari amb aquesta actuació municipal i 
considera que, per obtenir recursos, no es poden dur a terme actuacions d’aquesta mena, 
donat que això es feia en altres èpoques i ja es veu on els ha portat. Demana si l’empresa 
adjudicatària sol·licitarà el canvi a ús comercial, si s’hi farà un supermercat i si serà un 
Mercadona. 
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella, en relació amb el fet que ha afirmat que és una mala 
venda, que, tant el preu de sortida com el d’adjudicació, després d’haver-ho consultat, li han fet 
avinent que, en el context de crisi actual, és un molt bon preu. A la Sra. Matas li fa avinent que 
ha fet una exploració d’unes dades amb una comunitat veïna i ha fet uns paral·lelismes, però li 
recorda que aquestes finques estan incloses dins la trama consolidada del municipi que es va 
aprovar inicialment i que Iberfin ha pagat els terrenys a preu de residencial. Afirma que no es 
pot parlar de “pelotazo” perquè ha sortit a un preu de venda concret, perquè desconeix per què 
s’ha presentat només una empresa, i perquè el petit increment respecte el preu de sortida 
passa molt sovint en les licitacions. Al Sr. Rufí li indica que, ara mateix, no li pot respondre a les 
qüestions plantejades, donat que el que pugui fer a partir d’ara Iberfin Capital SA és un tema 
d’aquesta empresa. 
 
Anant a l’inici, el Sr. alcalde recorda que, efectivament, l’Ajuntament té el tema de 
l’endeutament, fet que el lliga de mans a l’hora de fer inversions finançades amb més 
endeutament. És per aquest motiu, exposa, que la venda servirà per finançar inversions per a la 
millora de la qualitat de vida dels veïns, com poden ser una escola bressol, adequar una zona 
del Cap de la Barra del Molinet, una residència per a la gent gran...  
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El Sr. Rufí recorda que el pla parcial de Mas Déu és fruit de la iniciativa de 13 propietaris que es 
posen d’acord amb l’Ajuntament per tirar endavant una zona residencial i afirma que ara no es 
poden alterar les regles del joc i que l’Ajuntament ha de mantenir l’ús residencial per a les 
finques rebudes, destinant-les per a habitatge social, habitatges per a joves... Considera que 
vendre-les amb la possibilitat d’un ús comercial és fora del sentit comú i que, a més, amb la 
seva venda, potser s’està alterant el preu de les altres finques que hi ha al pla parcial. Creu que 
hi ha altres indrets d’aquest municipi on ubicar-hi aquest possible supermercat. 
 
El Sr. Coll exposa que, segons ha dit el Sr. alcalde, la finalitat de la venda és obtenir recursos 
per dur a terme inversions. Considera que, tant ell com la resta de veïns, paguen els seus 
impostos a l’Ajuntament, a la Generalitat i a l’Estat espanyol, per la qual cosa no ha de ser 
l’Ajuntament, sinó la Generalitat i l’Estat espanyol, els que s’han de fer càrrec de les inversions 
de la llar d’infants, del Molinet i de la residència per a la gent gran. Per això demana a l’Equip 
de govern que dugui a terme les gestions necessàries per a què aquestes tres inversions siguin 
finançades per les administracions corresponents. 
 
La Sra. Matas constata que vol plantejar una qüestió a la Sra. Bartomeus. Afirma que la 
urbanització Mas Déu és un pla parcial i que no es poden atorgar llicències d’edificació si, 
prèviament, no s’han urbanitzat els terrenys. Creu que, amb la venda d’avui, breument 
començaran a córrer els divuit mesos per a l’obtenció de les llicències d’edificació i d’activitats. 
Afirma que, no estant urbanitzats els terrenys actualment, s’haurà de tramitar un canvi en el 
sistema de gestió i la urbanització ja no serà global. Opina que, si es fa una excepció en el sud 
d’aquesta zona, es pot crear un precedent per al futur per a qualsevol altre particular que vulgui 
rendibilitzar la seva inversió. Creu que s’està creant una situació presumptament especial. 
Demana que es doni temps al temps perquè això obre un ventall de dificultats de gestió i de 
presumptes conflictes.  
 

La Sra. Bartomeus recorda al Sr. Rufí, en relació amb els possibles usos per a habitatge social o 
d’habitatges per a joves de les 20 finques, que, quan van governar, van aprovar un Pla local 
d’habitatge i no hi van incloure les citades finques, per la qual cosa li fa avinent que aquestes 
propostes que fa ara les podia haver recollit en el referit Pla local d’habitatge. Respecte a les 
suposicions de la Sra. Matas, li comenta que li dirà el mateix que li va dir l’altra vegada, que ara 
s’han venut 20 finques amb ús residencial. 
 
El Sr. alcalde respon al Sr. Coll en el sentit que l’Ajuntament està donant alguns serveis que no 
són obligatoris però que es considera necessari donar-los, com el cas del servei de la llar 
d’infants. Exposa que el producte d’aquesta venda es destinarà a inversions necessàries per als 
veïns del municipi.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
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7. APROVAR LA MOCIÓ PRESENTADA PER LA COORDINADORA PER 
L’AUTODETERMINACIÓ A TORROELLA, TORROELLA PER LA INDEPENDÈNCIA PER TAL QUE 
S’APROVI QUE LA BANDERA ESTELADA ONEGI EN ELS LLOCS OFICIALS DEL MUNICIPI. 
EXP. 918/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 5 de desembre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vista la moció presentada per CAT Torroella de Montgrí per la Independència. Assemblea 
Nacional Catalana (RE núm. 7379, de 2 de novembre de 2012), que es transcriu a continuació: 
 
“Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, en la seva sessió ordinària del mes d’octubre, va 
debatre i aprovar amb els vots de tots els regidors de l’Ajuntament, excepte el del PP, una 
moció presentada per la CAT – Torroella per la Independència per declarar Torroella de Montgrí 
territori català lliure i sobirà. 
 
Vist que aquesta moció aprovada pel Ple conté, entre d’altres demandes, aquesta: ‘8. Instar a 
que aquest govern d’unitat nacional acordi, amb caràcter immediat, les mesures que cregui 
convenient que ordenin la transició fins a la constitució formal de l’Estat català i, en especial, 
les següents: 
 

- Que les banderes oficials seran la local, la senyera i, fins al dia de la independència, 
l’estelada’. 

 
Moció: 
 
Per coherència amb l’aprovació de la moció que declara el terme municipal de Torroella de 
Montgrí territori català lliure i sobirà i per, com es diu col·loquialment, “predicar amb l’exemple”, 
demanem a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí que aprovi incloure l’estelada en els llocs 
oficials del nostre municipi que correspongui i, especialment, a la casa de la vila i a les rotondes 
de Torroella i de l’Estartit, tal com diu l’anterior moció aprovada “fins a la constitució de l’Estat 
català»”. 
 
El Sr. alcalde exposa que hi votaran en contra, donat que l’estelada ja oneja a la plaça i que, en 
actes puntuals, ja ha onejat i onejarà a l’Ajuntament. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i no s’aprova (vot favorable dels 4 
regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup 
del COET; i vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
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8. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ I JOVENTUTS MUSICALS DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ PER A LA CONSTRUCCIÓ, EL FINANÇAMENT, L’ÚS I EL MANTENIMENT D’UNA 
PETXINA ACÚSTICA DESMUNTABLE A L’ESPAI TER. EXP. 888/12 (SECRETARIA) 
 
El secretari informa que la Junta de Govern Local, en la sessió ordinària de 15 de novembre de 
2012, va adoptar l’acord que es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que, a l’any 2011, l’Ajuntament de Torroella de Montgrí va concloure la construcció d’un 
nou edifici (Espai Ter) amb totes les característiques i el rendiment acústic propis d’un auditori, 
on s’hi podria organitzar un dels festivals de música clàssica més importants de Catalunya: el 
Festival Internacional de Música de Torroella de Montgrí. 
 
Vist que, amb una inversió de 4,37 milions d’euros, l’Ajuntament de Torroella de Montgrí va 
acabar de construir l’edifici (fases 1 i 2 del projecte), amb totes les instal·lacions i serveis 
bàsics. 
 
Vist que, actualment, l’Ajuntament de Torroella de Montgrí comença a executar la fase 3 del 
projecte, la fase d’acabament del condicionament acústic de la sala (cortines acústiques i 
difusors MLS a la sala, fals sostre amb difusors al prosceni...) i d’equipament amb els elements 
necessaris per al seu ús com a teatre i auditori (grades telescòpiques, vestuari escènic, 
maquinària i il·luminació escèniques, i petxina acústica desmuntable). 
 
Vist que la petxina acústica és un element imprescindible per configurar l’Espai Ter com a 
auditori, donat que és un conjunt de superfícies rígides reflectants que envolten l’escenari i són 
capaces de generar primeres reflexions del so cap als músics i/o el cor.  
 
Vist que es preveu executar els treballs de construcció i instal·lació de la petxina acústica 
desmuntable a l’Espai Ter dins del primer semestre del 2013, de manera que estigui plenament 
operativa el mes de juliol de 2013.  
 
Vist que el pressupost de la petxina acústica desmuntable i l’assessorament tècnic necessari 
per a la seva construcció serà de 203.000,00 euros (IVA no inclòs). 
 
Vist que Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí duria a terme la inversió de la petxina 
acústica desmuntable a l’Espai Ter, motiu pel qual haurà de sol·licitar un préstec a l’Institut 
Català de Finances de la Generalitat (ICF). 
 
Vist que, en relació al finançament de l’actuació, Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí 
preveu finançar la totalitat de la inversió prevista per portar a terme el projecte de construcció i 
instal·lació d’una petxina acústica desmuntable a l’Espai Ter de Torroella de Montgrí amb un 
préstec de l’Institut Català de Finances, dins la línia prevista pel Departament de Cultura de la 
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Generalitat de Catalunya per al finançament de les inversions en actius fixos de les empreses 
culturals, proposta que ha estat informada favorablement pel director de l’Institut Català de les 
Empreses Culturals en data 30 de juliol de 2012. 
 
Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí té la voluntat de donar suport a Joventuts Musicals 
de Torroella de Montgrí per a què pugui dur a terme la citada actuació. 
 
Vista la proposta de “Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i 
Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí per a la construcció, el finançament, l’ús i el 
manteniment d’una petxina acústica desmuntable a l’Espai Ter”. 
 
Vistos els informes de Serveis Econòmics i de Secretaria, de data 14 de novembre de 2012. 
 
Ateses les determinacions de la Disposició addicional cinquena i dels articles 108 a 112 de la 
Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques 
de Catalunya. 
 
Per tot l’exposat, la Junta de Govern Local adopta, per unanimitat, el següent acord:  
 
1r. Aprovar el “Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i Joventuts 
Musicals de Torroella de Montgrí per a la construcció, el finançament, l’ús i el manteniment 
d’una petxina acústica desmuntable a l’Espai Ter”. 
 
2n. Condicionar l’eficàcia d’aquest conveni a l’existència de crèdit adequat i suficient en els 
corresponents pressupostos que abastin la vigència del citat conveni. 
 
3r. Facultar l’alcalde per a la signatura de tots els documents necessaris per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
4t. Citar Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí per a què comparegui a la signatura del 
conveni. 
 
5è. Notificar aquest acord a Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí, a Avalis de Catalunya 
SGR i als Serveis Econòmics. 
 
6è. Donar-ne compte al Ple en la propera sessió que celebri”.  
 
El Sr. Coll demana si l’import que abonarà l’Ajuntament (40.600 euros/any) es descomptaran 
de la subvenció anual que rep Joventuts Musicals, a la qual cosa el Sr. alcalde respon 
afirmativament. Quant al fet que l’Ajuntament disposarà de la petxina fora de les dates i hores 
que l’empri Joventuts Musicals i podrà cedir-ne l’ús per a activitats de l’Espai Ter, demana qui 
farà el muntatge i desmuntatge de la petxina. El Sr. alcalde li respon que, quan no ho hagi de 
fer Joventuts Musicals, ho farà el conserge amb el suport de la brigada municipal. A la vista 

http://www20.gencat.cat/portal/site/portaljuridic/menuitem.d15a4e5dfb99396dc366ec10b0c0e1a0/?vgnextoid=b85297b5a87d6210VgnVCM1000000b0c1e0aRCRD&vgnextchannel=b85297b5a87d6210VgnVCM1000000b0c1e0aRCRD&vgnextfmt=default&documentId=546116&action=fitxa
http://www20.gencat.cat/portal/site/portaljuridic/menuitem.d15a4e5dfb99396dc366ec10b0c0e1a0/?vgnextoid=b85297b5a87d6210VgnVCM1000000b0c1e0aRCRD&vgnextchannel=b85297b5a87d6210VgnVCM1000000b0c1e0aRCRD&vgnextfmt=default&documentId=546116&action=fitxa
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d’això el Sr. Coll proposa a l’Equip de Govern que, essent la petxina acústica una cosa delicada, 
si Joventuts té personal qualificat, que ho faci aquest personal. El Sr. alcalde afirma que ara no 
li pot donar resposta perquè no sap el grau de dificultat que té el muntatge i desmuntatge de la 
petxina. 
 
El Sr. Rufí exposa que hauria preferit que el Ple aprovés el conveni, no que se n’hi donés 
compte. Comenta que el nou conveni ha millorat notablement respecte la proposta anterior. Tot 
i així fa avinent que és conveni per a 7 anys, amb 2 de carència, amb la qual cosa s’està 
carregant molta despesa a futurs. També considera que, en relació amb el fet que l’Ajuntament 
cedirà l’ús de l’Espai Ter a Joventuts Musicals per a la celebració del Festival de Música de 
Torroella, els sembla un redactat excessivament obert i que caldria més concreció perquè no 
saben la durada del festival en el futur. És del parer que no es pot hipotecar aquest espai 
excessivament per a un ús concret i que voldrien que l’equipament acabés essent un pavelló 
firal polivalent. També afirma que l’Equip de govern hi està anant perquè han vist que s’hi podrà 
celebrar un ball de cap d’any amb orquestra. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 272/12, DICTADA PEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE GIRONA EN EL MARC DEL RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 134/11, INTERPOSAT PELS SENYORS J.S.P I M.J.Q.T. CONTRA 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 467/11 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 272/2012, de 12 de novembre, del Jutjat 
Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, en la qual s’estima el recurs contenciós 
administratiu interposat pels senyors J.S.P i M.J.Q.T. contra la desestimació per silenci 
administratiu de la sol·licitud de justipreu i pagament per l’expropiació de la finca de la quan 
eren titulars en una quarta part cadascun d’ells i que va ser expropiada per l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí segons el conveni signat el 15 de desembre de 2000. 
 
La sentència anul·la l’acte administratiu impugnat per no ser conforme a dret i ordena a 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí que iniciï l’expedient de responsabilitat patrimonial per tal 
de determinar els danys i perjudicis causats als demandants des de la data de la cessió de la 
finca, el 15 de desembre de 2000, i se’ls atorgui un termini de deu dies perquè subsanin la 
seva reclamació i presentin una avaluació econòmica dels esmentats danys i perjudicis amb els 
documents que creguin oportuns. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
10. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 248/12, DICTADA PEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 2) EN EL MARC DEL 
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RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 3/12, INTERPOSAT PER LA SRA. M.B.M. 
CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 214/12 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 248/2012, de 5 d’octubre, del Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 2 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 2), en la qual s’estima el recurs 
contenciós administratiu interposat per la Sra. M.B.M. contra la desestimació per silenci 
administratiu de la reclamació patrimonial formulada pels danys i perjudicis soferts arran d’una 
caiguda a la via pública. 
 
La sentència anul·la la desestimació per silenci administratiu de la reclamació patrimonial de la 
demandant per no ser conforme a dret i declara la responsabilitat de l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí en els fets de la reclamació, el qual haurà d’indemnitzar la Sra. M.B.M. en la 
quantitat de 1.748,11 €, més els interessos legals que s’hagin produït des de la data de la 
reclamació administrativa. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
En aquests moments el Sr. Navarrete s’excusa perquè s’ha d’absentar del plenari. 
 
 
11. ASSUMPTES URGENTS 
 
Abans de passar a la part de control, el Sr. alcalde exposa que s’ha de sotmetre a la 
consideració del Ple, per raons d’urgència, un assumpte no inclòs a l’ordre del dia que 
acompanyava la convocatòria. Es tracta de la moció que han consensuat els grups municipals 
de CiU, Esquerra-AM, UPM-PM, L’EST i COET en defensa del sistema educatiu català i contra 
l’avantprojecte de Llei de millora de la qualitat educativa (LOMCE). Un cop justificada la urgència 
de la moció, la qual és apreciada per majoria absoluta (vot favorable dels 5 regidors/es del Grup 
de CiU, dels 3 regidors/es del Grup de L’EST, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 
regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET), es procedeix al seu debat. 
 
11.1. MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU, ERC, UPM, L’EST i COET AL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ EN DEFENSA DEL SISTEMA EDUCATIU 
CATALÀ I CONTRA L’AVANTPROJECTE DE LLEI DE MILLORA DE LA QUALITAT EDUCATIVA 
(LOMCE). EXP. 984/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el text de la moció, el qual es transcriu íntegrament 
a continuació: 
 
“Moció dels grups municipals de CiU, ERC, UPM, L’EST i COET al Ple de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí en defensa del sistema educatiu català i contra l’avantprojecte de Llei de 
millora de la qualitat educativa (LOMCE). 
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En els darrers anys el nostre país, en el marc de les competències d’ensenyament en tota la 
seva extensió, s’ha dotat d’un model educatiu propi, inclusiu, cohesionador i que ha buscat 
l’excel·lència. 
 
En aquest entorn, l’escola catalana també ha tingut un paper vital en la pervivència de la nostra 
llengua, atès que el model educatiu d’immersió lingüística ha permès, sense cap tipus de 
fricció, normalitzar el futur d’una llengua amenaçada per les prohibicions d’una dictadura. 
 
A Catalunya, el model lingüístic escolar que hem anat construint des dels anys 80 s’ha 
fonamentat en una escola catalana per a tothom, sense segregació per motius de llengua, 
familiars o d’origen i on el català ha estat la llengua vehicular d’aprenentatge. 
 
Aquest model s’ha vist qüestionat en ocasions per les institucions del Regne d’Espanya, entre 
elles el Defensor del Poble, el Tribunal Constitucional, el Tribunal Suprem i el Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya, que han pretès i ordenat que la llengua espanyola sigui “reintroducida” 
com a “lengua vehicular de la enseñanza en Cataluña junto con el catalán”. 
 
El Govern del Partido Popular ha respost, com podíem témer, amb un avantprojecte de llei -
l’enèsima modificació partidista del marc normatiu en l’ensenyament- que dóna carta de 
naturalesa a les pretensions dels diferents tribunals i altera el sistema educatiu català retornant-
lo, en allò que fa referència a la llengua, a èpoques pretèrites. 
 
L’atac al sistema educatiu català que es propugna en l’avantprojecte de la Ley Orgánica para la 
Mejora de la Calidad Educativa (LOMCE) es planteja de quatre maneres: 
 
1. Divideix les matèries a primària en troncals, específiques i d’especialitat. Les primeres han 
d’ocupar un mínim del 50% de l’horari lectiu, les segones, com a màxim, el 50% de l’horari, i 
les terceres no tenen assignat un temps mínim. És en aquest tercer bloc, amb menys hores, on 
la llei situa les llengües cooficials, per darrere en importància al currículum de la llengua 
castellana i la primera llengua estrangera (troncals), però també de la segona llengua 
estrangera que és “específica”. 
 
2. A l’ESO, també divideix les assignatures en troncals, específiques i d’especialitat, i deixa el 
català en el tercer bloc. Això vol dir que per obtenir el títol d’ESO no caldrà examinar-se de 
català, ja que només és necessari examinar-se d’una assignatura d’especialitat i els alumnes 
podran escollir entre el català o qualsevol altra. 
 
3. Una disposició addicional de la llei estableix que les dues llengües cooficials han d’estar 
“equilibrades en el nombre d’hores lectives” a l’escola, tot i que reserva per a les 
administracions educatives autonòmiques la possibilitat de determinar aquesta proporció mentre 
es mantinguin les condicions de “normalització lingüística”. 
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4. Mentre la Generalitat no determini aquesta proporció, “els pares podran determinar la 
llengua vehicular” en què volen escolaritzar els seus fills i podran, fins i tot, fer-ho en un centre 
privat i la matrícula l’haurà de pagar l’administració. 
 
El nostre país no es pot permetre de cap de les maneres aquest atac al nostre sistema educatiu 
d’immersió lingüística, pel perill que suposa en relació amb el futur de la nostra llengua i per la 
manca de respecte a un poble i a uns professionals de l’Educació que han aconseguit, amb el 
seu compromís i esforç, l’existència d’un model educatiu d’èxit que ha portat a un bon nivell de 
cohesió social. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
1r. Manifestar el nostre rebuig rotund a l’esborrany de Llei Orgànica de Millora de la Qualitat 
Educativa (LOMCE) que vol aprovar el Ministeri d’Educació. 
 
2n. Donar suport a la Generalitat de Catalunya i al Departament d’Ensenyament en la defensa 
de les competències educatives de Catalunya, i en totes aquelles actuacions que porti a terme 
per a defensar el català i el model lingüístic de la nostra escola.  
 
3r. Instar el Govern a continuar aplicant la Llei d’Educació de Catalunya (LEC), que està en 
plena consonància amb els principis educatius recollits a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i 
que és l’eina que garanteix que no se separin els infants per raó de llengua, assolint tots ells el 
perfecte coneixement del català i del castellà. 
 
4t. Demanar la dimissió del ministre d’educació José Ignacio Wert que ha atacat greument el 
model lingüístic escolar català, que hem anat construint des dels anys 80, fonamentat en una 
escola catalana per a tothom, sense segregació per motius de llengua, familiars o d’origen i on 
el català ha estat la llengua vehicular d’aprenentatge. 
 
5è. Donar trasllat d’aquesta moció als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la 
Generalitat de Catalunya, a les entitats municipalistes, a Somescola.cat, al Ministeri d’Educació  
i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats”. 
 
El Sr. alcalde exposa que l’alegra que s’hagin pogut posar d’acord en conceptes de país. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 5 regidors/es del Grup de CiU, dels 3 regidors/es del Grup de L’EST, dels 4 regidors/es del 
Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
B) PART DE CONTROL 
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12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2419 AL NÚM. 2716, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
D’OCTUBRE DE 2012 I EL 15 DE NOVEMBRE DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
núm. 2419 al núm. 2716, corresponents al període comprès entre el 16 d’octubre de 2012 i el 
15 de novembre de 2012, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
Ningú objecta res i el Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que al Ple passat es va adreçar al 
Sr. alcalde i no s’ha fet res, amb la qual cosa avui adreçarà les seves peticions als diversos 
regidors. Donada l’absència del Sr. Navarrete, s’adreça al Sr. alcalde per reclamar novament el 
tema dels miralls cantoners del passeig Creu de la Rutlla i Porta Nova, ja que encara no s’ha fet 
res. Al Sr. Aladid li indica que, a la part alta del carrer Montgrí, tant la vorera com el carrer, es 
troben en mal estat. Demana que algú s’ho miri perquè algú pot prendre mal. També li sol·licita 
què es farà amb l’arbre tallat al carrer Figueres, a l’alçada de Correus, i com està el tema de 
tapar forats a les Dunes perquè encara no s’hi ha actuat.  
 
Al Sr. Dalmau li fa avinent que, en relació amb les escombraries del Pou Nou, ja va avisar fa 
mesos del seu mal estat i que estaven perillosament senyalitzades. Afirma que està tot mal 
tapat i ple de runa, i que uns ferros rovellats i podrits protegeixen l’accés a les persones. Exposa 
que han detectat que la neteja en general als carrers de Torroella, darrerament, no es fa gaire 
bé, sobretot al nucli antic, i que a la part alta del carrer Pintor Gimeno i una part del carrer del 
Mar estan plens de fulles de l’hotel Palau lo Mirador. Seguidament li demana com està el tema 
de l’EMD ja que, vulnerant la llei, els estan amagant informació sobre aquest tema, donat que 
fa més de tres mesos que no se’ls ha donat resposta a la petició.  
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Al Sr. alcalde li comenta que, al Ple passat, van advertir d’un campament de gitanos que hi 
havia a la plana i que ara avisen d’un possible campament d’altres persones que hi ha a davant 
de la casa de la “Rosa dels Vents” perquè s’ho mirin. També exposa que els han comentat que 
s’està construint una possible ampliació il·legal a la plana. Els emplaça a mirar-s’ho. Finalment, 
demana la reducció del sou dels tècnics que passen de 50.000 euros, la reducció del sou dels 
polítics per no obtenir resultats i la reducció de les dues Juntes de Govern a una (a les dues 
darrers es va aprovar un punt a cada Junta). Conclou la intervenció afirmant que estan vulnerat 
el seu dret a la informació, obstruint la seva tasca política, fet que pot arribar a vulnerar el dret 
a la participació política. Afirma que no responen a les seves peticions, ni durant el mes 
posterior a la celebració del Ple, ni durant el termini legal de 3 mesos en el cas de les 
instàncies. 
 
El Sr. alcalde li respon que totes les preguntes del Ple passat, si no s’equivoca, van tenir 
resposta i que la major part de les coses que va plantejar eren suggeriments, els quals s’aniran 
duent a terme. Respecte al tema de les retribucions, de les Juntes... fa avinent al Sr. Sarquella 
que és un tema que ja cansa i deixa clar que el Sr. Sarquella també té una retribució com a 
regidor a l’oposició i, llevat error o omissió, només apareix en el Ple ordinari de cada mes. 
Afirma que és l’únic acte que, si no apareix, no rep retribució. Fa avinent que li ho diu perquè no 
apareix al Consell Municipal de l’Estartit, ni als pocs plens extraordinaris, ni als actes solemnes 
d’aquest Ajuntament (medalles del Montgrí, presentació del llibre de la Festa, ni als actes de 
Santa Llúcia...).  
 
El Sr. Coll fa avinent que, a març de 2012, el pendent de cobrar de l’Ajuntament era 
d’1.243.731 euros, bàsicament pel retard en el pagament d’altres administracions. Demana a 
l’interventor com estan les subvencions pendents de cobrar i que, si no li pot dir ara, li faci 
arribar. D’altra banda, en relació amb les proves a les 18 persones candidates per a la plaça de 
tècnic de cultura, que se celebraran el proper dia 17, comenta que, veient les instàncies, ha 
comprovat que tots són tècnics de cultura. Demana que es tingui en compte que la persona 
que hagi d’aconseguir la plaça també se li valori una funció de dinamització comercial, al marge 
de la dinamització de l’Espai Ter. Finalment, en relació amb la il·luminació de Nadal, felicita 
l’Equip de govern pel baix consum que comporta i per l’ambientació de Nadal que s’ha dut a 
terme als carrers del municipi. 
 
La Sra. Matas s’adreça a la Sra. Bartomeus per indicar-li que el Pla local d’habitatge preveu un 
seguit d’actuacions progressives en aquest àmbit i segons les possibilitats municipals, que 
entén que ara no són moltes. Comenta que hi havia un conveni amb el servei d’habitatge del 
Consell Comarcal per, bàsicament, buscar habitatges buits i fer publicitat per facilitar el lloguer 
d’aquests habitatges. Per això li demana un estudi detallat de les actuacions que s’han dut a 
terme en el darrer any i mig. D’altra banda, en relació amb les modificacions de Pla General,  
indica a la Sra. Bartomeus que han de respondre a 3 criteris: conveniència, oportunitat i interès 
públic. Quant a la modificació del carrer Pont Nou i carrer Escoles aprovada avui, vol plantejar-li 
una qüestió en relació amb l’interès públic, donat que va veure a l’expedient que aquest interès 
públic era l’increment de 23 metres quadrats de vialitat pública, el qual considera insuficient 
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respecte als avantatges del promotor i d’altres persones de l’entorn. També fa avinent que l’altre 
interès públic és que la futura rotonda s’ubicaria en un terreny menys abrupte, amb la qual cosa 
el corresponent mur de contenció seria inferior, millorant l’impacte visual. Considera que 
aquests dos beneficis d’interès públic són desproporcionats respecte als beneficis que obtenen 
els propietaris dels terrenys. Sol·licita a la Sra. Bartomeus si el cost i l’execució d’aquesta 
rotonda està vinculat a la modificació del Pla General. També li demana si els dos beneficis 
públics que ha esmentat són els que es corresponen a aquesta modificació o si hi ha alguna 
altra compensació. 
 
El Sr. Noguer demana al Sr. Puig si els podrà fer arribar un informe econòmic i una valoració de 
la passada Fira de Sant Andreu. A més, demana que s’hi detalli bé el cost de la carpa i el seu 
benefici real.  
 
El Sr. Calvet també demana al Sr. Puig que li faci arribar el citat informe. Seguint amb el tema 
la Fira, comenta que no troben justificada la despesa de la carpa que munten al costat de 
l’Espai Ter. Creu que, tant l’any passat com aquest, si traguessin la parada de sofàs de Galerías 
del Tresillo, els estands que hi haurien serien fàcilment reubicables al recinte firal, estalviant-se 
el cost d’una carpa que no serveix per a res més. És del parer que també caldria millorar com 
s’enllacen els espais de passeig de Catalunya i Espai Ter, augmentant l’activitat al centre de la 
vila, ja que aquests mostraven, en molts moments, un aspecte molt trist, on no hi corria 
pràcticament ningú. Considera que, havent tingut prop de 50.000 visitants, segons va informar 
el regidor, haurien de ser capaços d’aprofitar-ho per potenciar també el comerç local. 
 
La Sra. Bassa comenta que la seva pregunta i les diferents qüestions seran per al regidor Sr. 
Puig, com a responsable de Promoció Econòmica i de Comerç, en relació amb la venda de les 
20 parcel·les per a un ús comercial en 18 mesos. Li demana si hi ha algun estudi de 
planificació dels usos comercials que digui que és necessària aquesta nova superfície comercial; 
si 3.500 m2, amb la llei de comerç actual, és possible de fer-hi un supermercat; si han mirat si 
fer un supermercat han mirat quin impacte té i com variarà el mapa comercial, tant del nucli de 
l’Estartit com del de Torroella, tenint en compte que hi ha molts petits comerços i que les grans 
superfícies estaven determinades en les coordenades del municipi i estava tot molt ben 
distribuït. Finalment li demana si s’ha consultat amb les associacions de comerciants i amb els 
comerciants dels diferents carrers comercials de Torroella i de l’Estartit; si creuen que és 
beneficiós un nou espai comercial de 3.500 m2, perquè suposen que, si es fa una modificació 
d’ús comercial, és per fer-hi un comerç. 
 
El Sr. Sarquella fa avinent al Sr. alcalde que ja va dir en els primers plens del mandat que 
repetiria a cada Ple el tema dels sous fins que s’abaixessin. Respecte a la no assistència als 
actes, comenta que sempre hi ha actes i no vol fer de polític com ells, donant la cara i no fent 
res per al municipi. El Sr. alcalde li recorda que també ha parlat de sessions del Consell 
Municipal de l’Estartit i de plens extraordinaris. El Sr. Sarquella afirma que ell ho fa sense haver 
d’anar a actes i ho demostra on legalment pot demostrar-ho, que és al Ple, el mitjà legal que té, 
i que hi va, no per cobrar com altres, que sí que van a totes les Juntes de Govern, on cobren 
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365 euros i només s’aprova un punt. Afirma que ell no ho fa ni ho farà. Respecte al Consell 
Municipal de l’Estartit, exposa que fan propostes i no se’ls fa cas o s’aproven punts aprovats 
inicialment pel Ple. Demana per a què serveix. Comenta que la presidenta ha hagut d’endarrerir 
alguna sessió per la manca de temes per a l’ordre del dia.  
 
La Sra. Bartomeus indica al Sr. Sarquella que, en relació amb les ampliacions de la plana que 
ha dit, li demana que ho presenti per escrit, indicant on és i hi actuaran. A la Sra. Matas li fa 
avinent que li faran arribar l’informe de les actuacions en matèria d’habitatge i, respecte a 
l’interès públic de la modificació del Pla General, li comenta que hi ha la justificació de l’interès 
públic a l’informe del tècnic municipal: al marge de les dues que comenta, hi ha el tema de la 
primera ocupació de l’edifici. La Sra. Matas li indica que el que està dient és que l’objectiu és 
resoldre les circumstàncies que impedeixen resoldre l’atorgament de la primera ocupació, fet 
que no ho considera com un interès públic, sinó privat. Afirma que coneix el tema i que, en el 
seu moment, es va reunir amb la propietat i es va veure la necessitat de redactar un pla 
especial urbanístic, pla que no va acabar de presentar mai a l’Ajuntament, amb la qual cosa 
entén que va desistir de les seves intencions. Comenta que, si la llicència atorgada per 
l’Ajuntament en el seu moment no era correcta, cal trobar-hi solucions, les quals seran per al 
promotor, però entén que no és un interès públic que aquest propietari obtingui la llicència de 
primera ocupació.  
 
El Sr. Dalmau fa avinent al Sr. Sarquella que procurarà respondre’l educadament, indicant-li que 
avui ha faltat al respecte a molta gent, començant pel públic, tot i que ells ja estan acostumats 
que els falti al respecte a cada Ple: que si van a la Junta de Govern, que no s’hi dediquen, que 
si cobren 300 euros per estar-hi poc temps... Li recorda que ja li va dir que això no anava així, 
que pari de fer demagògia i que els regidors dediquen moltes hores a la seva tasca, no només 
en el tràmit de les comissions informatives o de juntes de govern. Fa avinent que la 
indemnització que cobren els regidors no és només per a l’assistència puntual al Ple o a la 
Junta de Govern, sinó per la dedicació que hi tenen en el dia a dia. Li reclama que aturi la seva 
demagògia. 
 
Quant a les tanques i als ferros rovellats de la plaça del Pou Nou, el Sr. Dalmau li comenta que 
les tanques no són comprades de fa dos dies, però fan la seva funció de senyalitzar la zona, i 
que estan actuant a la plaça per poder-ho deixar tot arreglat. Respecte a la neteja viària, li fa 
avinent que s’està posant de peus a la galleda, tal com li va passar al Ple passat. Comenta que 
li fa gràcia que es queixi de la neteja que actualment està duent a terme Fomento de 
Construcciones y Contratas. Afirma que vol recordar a tothom que, en el Ple passat, va demanar 
que la puntuació atorgada a FCC en el concurs de les escombraries fos superior a l’atorgada a 
Urbaser. Exposa que ja va recordar que Fomento va presentar una oferta 200.000 euros més 
cara i donava menys servei. Comenta que és molt sospitós el seu interès en aquesta empresa i 
que, en el darrer Ple, hi haguessin dos representants d’aquesta empresa a primera fila. 
Considera que el Sr. Sarquella els està amagant informació sobre les seves intencions i l’Equip 
de Govern es troba indefens amb la seva actuació a favor d’aquesta empresa. Fa avinent que 
els veïns del poble haurien de ser coneixedors del sospitós interès del Sr. Sarquella en aquesta 
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empresa. Li indica que, donat que coneix tan bé els treballadors de Fomento, perquè va tenir 
una conversa animada amb els dos representants de Fomento al sortir del Ple passat, els pot 
comunicar directament si hi ha algun lloc que no està net.   
 
El Sr. Puig exposa que, en relació amb la valoració econòmica de la Fira, encara no la té i 
compta que encara no els hi podrà passar ni el proper Ple, donat que han de rebre totes les 
factures per poder tenir els números definitius. Quant a la valoració tècnica de la Fira, exposa 
que ha estat una de les millors i que els expositors consultats en van fer també una valoració 
molt bona, inclosos els expositors de maquinària agrícola, a l’igual que el públic. Creu que és 
una de les millors fires multisectorials que es fan. Quant a la petició del Sr. Calvet respecte a la 
carpa, li fa avinent que la Fira està evolucionant molt bé i vol que ho faci cap a amunt, no cap a 
avall. Afirma que tenen una Fira amb 2.000 m2, un espai permanent de 900 m2 hàbils, amb 30 
expositors, quan se n’havien tingut més de 50. Confirma que no està d’acord amb aquesta 
davallada, motiu pel qual, ja l’any passat, es va muntar la carpa al costat, omplint-se els 2 anys. 
Fa avinent que amb els ingressos pràcticament es cobreixen els costos. Li indica, en relació als 
sofàs, que ell no menysprea cap expositor i que els sofàs són un producte que sempre està 
present a les fires.  
 
Quant al pas de poca gent per al casc, li comenta que l’any passat es va canviar el circuit i va 
millorar el pas de gent. Considera que, donat que el circuit té forma d’U, hi ha moltes 
possibilitats que la gent travessi pel casc per desplaçar-se d’una banda a l’altra de la fira. 
També constata que li hauria agradat que més comerços s’haguessin ofert a obrir tot el 
diumenge. Afirma que també està treballant per a això. En definitiva, afirma, s’ha millorat, tot i 
que no s’ha arribat a la fita que busquen.  
 
A la Sra. Bassa li indica que continua donant per suposat que l’indret tindrà un ús comercial, 
per la qual cosa, fins a llavors, no li podrà contestar les qüestions plantejades. La Sra. Bassa li 
fa avinent que ja la contestarà, però li estranya que, si es destinen uns terrenys a ús comercial, 
el regidor de comerç no n’estigui assabentat. Li pregunta, si es destinen a ús comercial, si 
convé al municipi una superfície comercial d’aquestes dimensions. El Sr. Puig li recorda que, 
actualment, són parcel.les amb ús residencial amb possibilitat de canviar-ho.  
 
El Sr. Sarquella comenta que tornarà nomenar mentider al Sr. Dalmau, a la qual cosa el Sr. 
alcalde li diu que no falti ningú. Fa avinent que ell no ha dit res de 15 minuts de durada de les 
juntes, sinó que només s’aprova un punt, i que no vol que la puntuació de FCC sigui superior, 
sinó que demana que sigui transparent, que les coses es facin ben fetes i que es facin 
valoracions com cal. Torna a indicar que, del Sr. Dalmau, no se’n fia. També recorda que el Sr. 
Dalmau, en el tema de l’EMD, ha callat. A la Sra. Bartomeus li indica, en relació amb la 
construcció de la plana, que li han comentat que l’Equip de Govern ja ho sap i que ja tenen un 
servei tècnic i una policia que hauria de fer aquesta tasca. 
 
La Sra. Comas respon al Sr. Sarquella en relació amb el Consell Municipal de l’Estartit, indicant 
que porta mesos sense assistir-hi, amb la qual cosa considera que el considera la persona 
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menys indicada per queixar-se que un dia no hi hagués temes i es postposés la Junta. Recorda 
que el representant d’UPM hi assisteix també sense cobrar. Li indica que, si volgués fer una 
oposició constructiva, no com la d’aquí, que només hi assisteix quan cobra i hi ha públic, aniria 
a les juntes del Consell Municipal perquè, en la darrera, es podien emetre informes sobre 3 
punts de l’ordre del dia del Ple d’avui i hauria pogut preguntar sobre temes com els que ha 
demanat avui i se’l respondria. Quant al tema de l’EMD que no ha respost el Sr. Dalmau, fa 
avinent que, a la darrera Comissió informativa, el Sr. alcalde va explicar com estava el tema. 
Recorda que, quan no hi ha públic, al Sr. Sarquella no li interessa parlar, ni escolta el que li 
diuen. Li demana que participi en aquestes reunions tancades encara que no hi hagi públic són 
molt entretingudes.  
 
El Sr. Dalmau recorda que el Sr. Sarquella va presentar una instància el 8 de novembre de 
2012, on demanava que es puntués més l’empresa FCC i no a Urbaser.  
 
El Sr. Sarquella demana a la Sra. Comas si va assistir a l’última sessió de la Junta del Consell 
Municipal de l’Estartit, a la qual cosa li respon que no hi era.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent 10 i 5 minuts 
del vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


